
جلوگیری از حرف زشت زدن در کودکان 
حرف زشــت زدن می تواند به دلیل تقلید از بزرگترها، فشــار همســالان یا 
نداشــتن مهارت های ارتباطی مناسب باشــد. برای جلوگیری از این رفتار، 

می توانید از روش های زیر استفاده کنید:
مدل سازی رفتار مناســب: خودتان با زبان و رفتار مناسب به کودک الگوی 

خوبی باشید. کودکان اغلب از والدین خود تقلید می کنند. 
گفتگو درباره رفتارها: با کودک درباره تاثیرات منفی حرف زشــت و اهمیت 
استفاده از زبان محترمانه صحبت کنید. توضیح دهید که این نوع زبان ممکن 

است باعث آزار دیگران شود و احترام را از بین ببرد. 
تنظیــم قواعد و پیامدها: قوانین واضحی درباره اســتفاده از زبان محترمانه 
تعیین کنید و پیامدهای مناسب برای رعایت نکردن این قوانین وضع کنید. 

اطمینان حاصل کنید که این پیامدها آموزشی و منصفانه باشند. 
تشــویق به رفتار مثبت : وقتی کودک از زبان مناسب استفاده می کند، او را 
تشــویق کنید. این کار باعث تقویت رفتارهای مثبت و تشویق به ادامه این 

نوع رفتار می شود. 
بررســی منبع رفتار: گاهی اوقات، رفتارهای نامناسب ممکن است ناشی از 
مشکلات یا فشارهایی در زندگی کودک باشد. به وضعیت عاطفی و اجتماعی 
کودک توجه کنید و در صورت لزوم از کمک مشــاور یا روانشناس استفاده 
کنیــد. با این روش هــا می توانید به کودک کمک کنید تــا از زبان و رفتار 

محترمانه استفاده کند و از حرف زشت زدن خودداری کند.
معاونت اجتماعی کلانتری ۱۳۲ نبرد

تهران سردتر می شود
اداره کل هواشناسی استان تهران ضمن اشاره به بارش پراکنده برف و باران 
در نیمه شمالی استان، از کاهش نسبی دما از دوشنبه )۸ بهمن ماه( خبر داد.

به گزارش ایســنا بر پایه واکاوی الگوهای همدیدی و بررســی نقشــه های 
پیش یابی وضعیت جوی اســتان تهران آسمان کمی ابری تا ابری در بعضی 
ساعت ها وزش باد ملایم پیش بینی می شود.همچنین از دیروزتا یکشنبه )۷ 
بهمن ماه( در نواحی پرتردد و صنعتی در بعضی ساعت ها به ویژه تا صبح امروز 

)۶ بهمن ماه( غبار محلی و کاهش کیفیت هوا مورد انتظار خواهد بود.
امروز تا سه شــنبه )۶ تا ۹ بهمن ماه( آسمان قسمتی ابری تا نیمه ابری در 
بعضی ساعات ابری در نیمه شمالی استان گاهی بارش پراکنده باران و برف 
و وزش باد در ارتفاعات افزایش ابر گاهی بارش برف پیش بینی می شــود.روز 
دوشنبه )۸ بهمن ماه( کاهش نسبی دما در سطح استان پیش بینی می شود.

آسمان تهران امروز )۶بهمن ماه( روز کمی ابری تا قسمتی ابری و غبار محلی 
گاهی افزایش ابر و شب قسمتی ابری تا نیمه ابری و غبار رقیق گاهی بارش 
پراکنده با حداقل دمای ۱ و حداکثر دمای ۹ درجه سانتیگراد و طی  یکشنبه 
)۷ بهمن ماه( کمی ابری تا قســمتی ابری در بعضی ســاعت ها غبار رقیق با 

حداقل دمای ۳ و حداکثر دمای ۱۰ درجه سانتیگراد پیش بینی می شود.

پرداخت مطالبات پرستاران معطل پول است
مطالبات اضافه کاری و کارانه پرســتاران، معطل تأمین بودجه اســت تا به 
حســاب آنها واریز شــود. اخیراً یکی از اعضای کمیسیون بهداشت و درمان 
مجلس شــورای اسلامی، عنوان کرده بود که هنوز کارانه پرستاران پرداخت 
نشده اســت. محمد جمالیان رئیس کمیته پرستاری کمیسیون بهداشت و 
درمان مجلس، با عنوان این مطلب که افزایش اضافه کاری پرستاران از اول 
آذر ۱۴۰۳ قابلیت اجرا داشــت و توســط وزارت بهداشت ابلاغ شد اما اکثر 
دانشــگاه ها نتوانستند افزایش اضافه کاری را تا آذرماه پرداخت کنند، گفت: 
قــرار بود نیمی از این مبلغ را وزارت بهداشــت تقبل کند و نیمی از آن نیز 
از طریق منابع عمومی پرداخت شــود تا منجر به معوقه نشود اما متأسفانه 
به دلیل حجم بالای بدهی های وزارت بهداشت، همچنان معوقات پرستاران 
ادامه دارد.وی افزود: بر اســاس گزارش دانشگاه های کشور با شروع فعالیت 
دولت ســیزدهم پرداخت ها تا دو ماه انجام شــد اما پــس از آن هیچ اتفاق 
خاصی نیفتاد و پرداخت ها به بسیاری از پرستاران با تأخیرهای طولانی مدت 
مواجه اند و این اختلاف به ۶ تا ۷ ماه می رسد. به گزارش مهر، در همین حال، 
سیدسجاد رضوی معاون درمان وزارت بهداشت گفت: با کمک دولت، مجلس 
و سازمان برنامه و بودجه، بودجه خوبی برای اضافه کاری پرستاران تصویب 
و ابلاغ شــده است.وی افزود: این بودجه از محل اعتبارات عمومی، مصوب و 
پرداخت می شود و خوشــبختانه فشاری به حوزه سلامت وارد نخواهد کرد.

رضوی ادامه داد: بحث پرداخت کارانه های بیمارســتان ها نیز با دستور وزیر 
بهداشت و مساعدت سازمان برنامه پیگیری شده تا بدهی های بیمارستان ها، 
تجهیزات بیمارستانی، دارو و حقوق و مزایای پرسنلی پرداخت شود.در حالی 
که تمامی مراحل پرداخت مطالبات پرســتاران توسط وزارت بهداشت انجام 
شده اســت، اما فقط بودجه آن باید تأمین شــود که در همین راستا، وزیر 
بهداشت نامه ای به رئیس سازمان برنامه و بودجه نوشته و درخواست تأمین 
اعتبار کرده است.در نامه وزیر بهداشت، درخواست حداقل ۵.۲ همت بودجه 

شده است که سازمان برنامه و بودجه باید آن را تأمین کند.

نگاه

محیط زیست

پرستاری

افتتاح مرکز صدور مجوز سلاح های 
شکاری و مواد ناریه در فراجا

جانشین فرمانده کل انتظامی کشور از افتتاح مرکز صدور 
مجوز ســلاح های شکاری و مواد ناریه در فراجا خبر داد 
و گفت: این موضوع ضرورتی اجتناب ناپذیر بوده که در 
راســتای افزایش امنیت و احساس امنیت عمومی و در 
جهت مدیریت بهینه ماموریت های پلیســی انجام شده 
است. به گزارش ایسنا، ســردار قاسم رضایی در جلسه 
افتتــاح مرکز صدور مجوز ســلاح های شــکاری و مواد 
ناریه فراجا، اظهار کرد: امروز شــاهد افتتاح مرکز صدور 
مجوز سلاح های شــکاری و مواد ناریه در فراجا هستیم 
که در همین جــا لازم می دانم از کار جهادی و زحمات 
وحمایت های کاملا منطقی ســتاد کل نیروهای مسلح 
سرلشکر باقری قدردانی کنم.وی با بیان اینکه فراجا برنامه 
مدون و منظمی در بحث تسریع همراه با دقت مضاعف 
در صدور مجوز ســلاح دارد، تاکید کرد: تمرکز و اتخاذ 
تصمیم قاطع در این موضوع ضرورتی اجتناب ناپذیر بوده 
که در راستای افزایش امنیت و احساس امنیت عمومی و 
همچنین در جهت مدیریت بهینه ماموریت های پلیسی 
انجام شــده است. وی خاطر نشان کرد: بیش از دو سال 
از افتتاح قرارگاه مقابله با قاچاق سلاح و مهمات در فراجا 
می گذرد این قرارگاه علاوه بر مقابله با قاچاق و نگهداری 
ســلاح های غیر مجاز در زمینه مدیریت نحوه استفاده 
صحیح از ســلاح مجاز نیز فعالیــت می کند که امروز با 
افتتاح این مرکز گام بزرگی در راستای ایجاد رضایتمندی 
مردم برداشــته شد.جانشین فرمانده کل انتظامی کشور 
عنوان کرد: الحمدالله بر اســاس تدابیر اتخاذ شده مسیر 
به درســتی طی شده تا تســهیل در ارائه خدمات دهی 
بــه مردم با رعایت ملاحظات صــورت پذیرد البته بهره 
برداران نیز باید بعد از تفهیم و آموزش مقررات نسبت به 
رعایت کامل آن اهتمام جدی داشــته تا از وقوع هرگونه 
حادثه غیر قابل جبران پیشگیری شود.براساس گزارش 
ســایت پلیس، وی با اشــاره به اینکه در کلیه استان ها، 
مراکزی جهت صدور مجوز سلاح تاسیس می شود، افزود: 
به زودی و در اســرع وقت مراحل ثبت درخواست صدور 
مجوز ســلاح های شکاری در بستر ســامانه هایی نظیر 
»پلیس من« با نگاه افزایش کارآیی و کاهش استهلاک 

نیروی انسانی فراهم خواهد شد.

اصطلاح »مستمری« برای افراد در سن 
کار به »مقرری« اصلاح شود

معاون رفاه و امور اقتصادی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
تاکید کرد: اصطلاح غلط مستمری برای افراد در سن کار 
به »مقرری« اصلاح شود.به گزارش ایسنا به نقل از پایگاه 
اطلاع رسانی کمیته امداد، اسماعیل گرجی پور، معاون رفاه 
و امور اقتصادی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تبریک 
روز مددکار، گفت: کمیته امداد، نهاد مهم و تأثیرگذار در 
سطح رفاه اجتماعی در کشور است.وی افزود: این نهاد از 
جمله سازمان هایی است که در سیاست رفع  فقر و حمایت 
از فقرا عملکرد خوبی داشته است. معاون وزیر تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی، اضافه کرد: توانمندســازی دارای دو بال 
سیاست مشارکتی بیمه ای مبتنی بر افراد و اشتغال زایی 
پایدار اســت و کمیته امداد در بخش اشــتغال زایی برای 
مددجویان تحت حمایت خوب عمل کرده است.گرجی پور 
با تبیین پنج نوع فقط، اظهار کرد: فقر ذاتی، فقر افراد در 
ســن کار، بیکاران، شــاغلان و فقر جغرافیایی را داریم و 
باید افرادی که فقر ذاتی دارند مانند ســالمندان و از کار 
افتادگان به طور مستمر حمایت شوند.وی خاطرنشان کرد: 
اصطلاح غلط مستمری برای افراد در سن کار به »مقرری« 

اصلاح شود.

انتظامی

خانواده
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معــاون پیشــگیری و کاهش خطر 
تهران  بحــران  مدیریت  ســازمان 
به  ناایمن  بیمارســتان   ۵ معرفی  از 

دادستانی خبر داد.
اســماعیل ســلیمی، معاون پیشگیری و 
کاهش خطر سازمان مدیریت بحران تهران 
در خصوص وجود ساختمان های ناایمن در 
پایتخت گفت: ۱۶ هزار ســاختمان بلند و 
ناایمن در پایتخت وجــود دارد که تعداد 
۶ هزار ســاختمان تا امروز مورد بازبینی 
قرار گرفته و نتیجــه را به مالکان ۵ هزار 

ساختمان اعلام کردیم.
وی افزود: ســاختمان ها به ۴ گروه تقسیم 
بندی می شوند، گروه A که ساختمان هایی 
هســتند که بعد از ســال ۱۳۹۴ ساخته 
شــده اند و باید شناســنامه ملکی شان را 
تکمیل کنند. این ساختمان ها آیین نامه 
لرزه ایران را که به تایید نظام مهندســی 
رسیده رعایت کردند و تنها باید شناسنامه 

ملکی را کامل کنند.
 B سلیمی ادامه داد: ساختمان های گروه
به ســاختمان هایی گفته می شود که قبل 
از سال ۹۴ ساخته شده اند و ناایمنی کمی 
دارند و در واقع بر اســاس آیین نامه روز 
نبوده و تخلفات مــاده ۱۰۰ دارند، به این 
معنا کــه تغییر کاربری داشــته و درجه 
اهمیت ســاختمان تغییر کرده است که 
باید مدارک ساختمان و هم مدارک کنترل 

محتوایی شان تکمیل شود.
معــاون پیشــگیری و کاهــش خطــر 
ســازمان مدیریــت بحران تهــران اظهار 
کرد: چک لیســت های ما ۲ بخش دارد، 
ســاختمان هایی که بار خــودش را بدون 
اینکــه زلزله ای رخ دهد تحمل می کنند و 
بخش دوم ساختمان هایی که اگر زلزله ای 
صورت گیرد سرپا می ماند که این معیار ها 
از  برای ســاختمان های خدمات عمومی 
بیمارستان، مدیرت  قبیل آتش نشــانی، 

بحران و ... سختگیرانه تر است.
سلیمی در خصوص ســاماندهی و ایمن 
سازی بیمارستان های تهران به برنا گفت: 
همه بیمارســتان های تهــران را ارزیابی 
کردیم و اقدامات ایمن سازی را در دستور 
کار خود قرار دادند، اما ۴ یا ۵ بیمارستان 
همکاری خوبی با تیم های ارزیابی مدیریت 

بحران نداشــتند و اجازه ارزیابی را ندادند 
که به دادستانی معرفی شده اند تا با حکم 
قضایی برای ارزیابی اقدام کنیم.وی افزود: 
گروه C، ساختمان هایی هستند که در بار 
ثقلی مشــکلی ندارند ولــی در برابر زلزله 
آســیب خواهند دید که باید مقاوم سازی 
صورت گیرد، به صورتی که مالکان بعد از 
ارزیابی، باید از مهندسان مشاوره و مقاوم 
ســازی استخدام و نقشــه مقاوم سازی و 
بهسازی لرزه ای تهیه کنند و سپس اقدام 
به اجرا و ایمن سازی ساختمان شان کنند.
معاون پیشــگیری و کاهش خطر سازمان 
مدیریت بحران تهران در خصوص فرصت 
زمانی که مالکان ســاختمان ها باید ایمن 
سازی را انجام دهند به برنا گفت: از زمان 
ارزیابی و اعلام به مالکان به مدت زمان ۶ 
ماه فرصت دارند تا ایمن ســازی را انجام 
دهند و اگر در زمان اعلام شــده اقدامات 
لازم صورت نگیرد به دادســتانی معرفی 
می شوند. ســلیمی گفت: ساختمان های 
D به ســاختمان هایی گفته می شود که 
ناایمنی بالایــی دارنــد و در حال حاضر 
بدون زلزله تحمل بار های ثقلی خودشان 
را هم ندارند و احتمال آســیب دارند که 

باید از بهره برداری شــان ممانعت کرد و 
تنها راهکار برای این امر تخریب و نوسازی 
ساختمان است که برخی از ساختمان های 
میراث فرهنگی در لیست ساختمان های 
گروه D قرار دارند کــه تعداد آنها خیلی 
کم است.وی افزود: در مورد ساختمان های 
گــروه D و C دقت زیــادی داریم و پس 
از ایمــن ســازی دوباره یک گــروه برای 
بررسی به محل اعزام می شود و ساختمان 
را دوبــاره ارزیابی می کند تا خدایی نکرده 
شــاهد حوادث تلخ نباشــیم. سلیمی در 
خصــوص طرحی که برای گرفتن تاییدیه 
ساختمان ایمن در زمان گرفتن پایان کار 
ســاختمان باید وجود داشته باشد عنوان 
کرد: جلساتی را با معاونت شهرسازی انجام 
دادیم و در حال برنامه ریزی هســتیم تا 
وقتی که در زمان واگذاری و گرفتن پایان 
کار ساختمان ناایمن باشد از ارائه خدمات 
جلوگیری شود و مالک برای گرفتن پایان 
کار مثــل تاییدیه حریــق مجبور به تهیه 

تاییدیه سازمان بحران شود.
پاساژ علاءالدین ایمن است؟

به گزارش برنا، سلیمی درباره ایمن سازی 
ســاختمان پاســاژ علاءالدین نیز گفت: 

ارزیابی ها از ســاختمان علاءالدین صورت 
گرفته و این ســاختمان در گروه C است 
و نیاز به مقاوم سازی دارد که این ارزیابی 
به مالک ســاختمان ابلاغ شده و باید در 
مدت زمــان ۶ ماهه از روز ابــلاغ، ایمن 
سازی ها صورت گیرد، در غیر این صورت 

به دادستانی گزارش می شود.
وی افزود: پلمب ســاختمان علاءالدین از 
سوی شهرداری منطقه به خاطر تخلفات 
ماده ۱۰۰ و ناایمنی نمای ساختمان و عدم 
تامین پارکینگ بوده و از ســوی سازمان 
مدیریت بحران نبوده است.سلیمی از مردم 
خواســت تا همکاری های لازم با سازمان 
مدیریت بحران را داشته باشند و خودشان 
در مقاوم و ایمن سازی ساختمان هایشان 
قدم بردارند.وی گفت: شــهرداری و ما در 
ایمن سازی ســاختمان ها به مردم کمک 
می کنیم و هزینه ایمن سازی نیز معمولا 
۳۰ درصد نوســازی ســاختمان است که 
بــا اقدام این کار می تــوان از بروز حوادث 
جلوگیری کرد. مردم می توانند در صورت 
مشاهده ساختمان ناایمن با سامانه ۱۳۷ 
شهرداری تماس بگیرند و موضوعات را به 

اعلام کنند.

عمرانی  امــور  هماهنگی  معــاون 
فرمانداری تهران با اشاره به اقدامات 
فرمانداری در راستای کاهش آلودگی 
هوای تهــران، گفت: ضمانت اجرای 
دقیق دوربین هــا و طرح زوج و فرد 
خودروها از درب منازل را از شرکت 
کنتــرل ترافیک تهــران پیگیری 
می کنیــم و از آن ها مطالبه داریم تا 
تمام دوربین های ســطح شهر فعال 

باشند.
ســعید بشــیری در گفت وگو با ایسنا با 
اشــاره به اقدامات فرمانــداری تهران در 
راســتای کاهش آلودگی هوا در پایتخت، 

اظهــار کــرد: کارگروه کاهــش آلودگی 
هوا و کارگروه مواقع اضطرار دو جلســه 
مهمی اســت که همواره برگزار می شود 
تــا اقدامات موثــری در خصوص کاهش 
آلودگی هوا انجام شــود. در شهر تهران 
در چند محور به کاهش آلودگی پرداخته 
می شــود؛ توســعه و اثرگــذاری حمل و 
نقل عمومی یکی از محورهاســت که در 
شورای ترافیک به طور خاص این مسئله 
پیگیری می شود و تلاش ما این است که 
حمل و نقل عمومی موثر در اســتفاده از 
انرژی های پــاک را ارتقاء دهیم.وی ادامه 
داد: در مواقع اضطرار نیز ضمانت اجرای 

دقیق مسئله دوربین ها و اجرای طرح زوج 
و فرد خودروها از درب منازل را از شرکت 
کنترل ترافیک تهران پیگیری می کنیم و 
از آن ها مطالبه داریم تا تمام دوربین های 
ســطح شهر فعال باشند. طرح زوج و فرد 
اگــر دقیق اجرا شــود، می تواند منجر به 
کاهش آلودگی شــود و بسیار تاثیرگذار 

است.
معاون فرماندار تهران با اشــاره به نظارت 
بر طرح کهاب )کاهش، هدایت، انتقال و 
بازیافت بخار بنزین اســت( گفت: مجری 
آن شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی 

است. 
این شرکت تکالیفی دارد و دستگاه هایی 
که منجر به کاهش بخارات بنزین می شود 
را در جایگاه هــای پمپ بنزین مســتقر 
می کنند و این کار اثــر قابل توجهی در 
کاهش آلودگی هــوا دارد.وی ادامه داد: 
یکی موضوعات مهم دیگر زباله سوزی و 
سوختن ضایعاتی مثل لاستیک در اطراف 
تهران اســت که خود تهــران را درگیر 
می کند و نیاز به رصد محیط زیست دارد.
بر اســاس گزارشــات محیط زیست در 
تهران در این مســئله به ســمت کاهش 
زبالــه ســوزی رفتیم، چرا که از ســوی 
محیط زیست پایش ها و گشت های شبانه 

انجام می شود.
با این حال همچنان از اطراف تهران درگیر 

این موضوع هستیم و با پیگیری های لازم 
در ستاد استان به دنبال کنترل های لازم 

در شهرهای مجاور هستیم.
بشــیری با اشــاره بــه آلودگــی هوای 
اتوبوس هــا گفــت: اتوبوس های ســطح 
شــهر در زمان توقف و در حالت روشــن 
می توانند آلاینــده ایجاد کنند که پیگیر 
این هستیم که روشن شدن درجای این 
اتوبوس ها را کاهش دهیم؛ طبق بررسی ها 
این مســئله هم در آلودگــی  هوا اثرگذار 
اســت. چنین عواملی باعث آلودگی هوا 

می شوند که در حال پایش هستند.
وی دربــاره تأخیــر در تدوین ســیاهه 
انتشــار جدید آلودگی هوا و درخواست 
یکی از اعضای شــورای شهر از مسئولان 
استان تهران نسبت به پیگیری و سرعت 
بخشیدن در تدوین سیاهه انتشار جدید، 
گفت: به روز شــدن سیاهه انتشار جدید 
بســیار موثر اســت و ما باید از دانشگاه 
مربوطه که کار اجرایــی را برعهده دارد 

حمایت کنیم.
اگر این مســتند در اختیار ما قرار بگیرد، 
قطعا با شــورای شــهر همکاری خواهیم 
داشــت و اگــر بدانیم ســاز و کارش به 
چه نحوی اســت، پیگیــری می کنیم تا 
هر دســتگاهی که در تدوین این سیاهه 
انتشــار وظیفه دارد، اقدامات لازم را هر 

چه سریع تر انجام دهد.

۵ بیمارستان ناایمن به دادستانی معرفی شدند

وجود ۱۶ هزار برج ناایمن در پایتخت 

معاون فرماندار تهران عنوان کرد

پیگیری برای فعال بودن تمام دوربین های سطح شهر 

نیاز ایران به ۵۰۰۰ دستگاه آمبولانس فرسودگی ۵۰ هزار تخت بیمارستانی 
معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت بهداشت از وجود ۵۰ هزار تخت فرسوده 
در بیمارستان های کشــور خبر داد و گفت: حذف ارز ترجیحی در حوزه دارو 
و تجهیزات پزشکی، هزینه های نوسازی را به شکل چشمگیری افزایش داده 

است. 
طاهر موهبتی در ســفر به شهرستان بوئین زهرا از توابع استان قزوین، به همراه روح الله 
عباسپور - نماینده مردم بوئین زهرا و آوج در مجلس شورای اسلامی و عضو کمیسیون 
صنایع و معادن، رئیس و معاونان دانشــگاه علوم پزشــکی قزوین و مسئولین محلی، از 
بیمارستان امیرالمؤمنین )ع( بازدید و در جلسه ای در ستاد شبکه بهداشت و درمان این 
شهرستان شرکت کرد.معاون وزیر بهداشت با اشاره به فرسودگی ناوگان اورژانس کشور، 
نیاز کشور به ۵۰۰۰ دستگاه آمبولانس را مطرح کرد و توضیح داد: ۱۰۰۰ دستگاه برای 
پشتیبانی، ۱۰۰۰ دستگاه برای توسعه و ۳۰۰۰ دستگاه برای جایگزینی آمبولانس های 
فرسوده مورد نیاز است.وی همچنین از وجود ۵۰ هزار تخت فرسوده در بیمارستان های 
کشور خبر داد و افزود: حذف ارز ترجیحی در حوزه دارو و تجهیزات پزشکی، هزینه های 
نوســازی را به شکل چشــمگیری افزایش داده است. به گزارش ایســنا به نقل از وبدا، 
موهبتی با تأکید بر اهمیت مدیریت منابع بر اســاس اولویت های کشور، به بدهی ۱۰۷ 
همتی وزارت بهداشت اشاره کرد و گفت: حداقل ۷۰۰ میلیون از یک میلیارد دلاری که 
از صندوق توسعه ملی به نظام سلامت اختصاص یافته، به تامین شش ماه ذخایر دارو و 
تجهیزات مصرفی اختصاص دارد و ۳۰۰ میلیون مابقی نیز مربوط به بدهی های دارویی و 
تجهیزات مصرفی است و امکان استفاده از آن در حوزه نیروی انسانی وجود ندارد.وی بر 
ضرورت توسعه سلامت و جبران عقب ماندگی ها در بوئین زهرا تاکید کرد و این مهم را 
نیازمند توجه جدی و هم افزایی مسئولین در سطح استان و کشور دانست.در این جلسه 
رفع کمبودهای بیمارستان امیرالمؤمنین )ع( بوئین زهرا مورد تاکید قرار گرفت. تجهیز 
ناوگان اورژانس و اختصاص ســهمیه و تامین نیروی انسانی مورد نیاز این شهرستان در 
حوزه سلامت به ویژه کادر پرستاری از طریق آزمون پیش روی وزارت بهداشت نیز از سایر 
مواردی بود که تصمیمات خوبی در مورد آن اتخاذ شد. تعداد ۴۴۵ سهمیه استخدامی به 
استان قزوین در آزمون آتی وزارت بهداشت اختصاص یافته است.معاون وزیر بهداشت، 
تکریم خیرین ســلامت را از اولویت های اصلی دانست و از روش های نوین تأمین منابع 
مالی از جمله اســتفاده از ظرفیت های قانون مولدسازی خبر داد.او همچنین با یادآوری 
همدلی های دوران دفاع مقدس گفت: امروزه نیز می توان با رویکردهای خلاقانه، از شرایط 

بهره برداری مناسب را انجام داد.

معاون توســعه مدیریت و منابع وزارت بهداشــت در بازدید از بیمارستان 
امیرالمؤمنین )ع( بوئین زهرا از برنامه های وزارت بهداشت برای تأمین منابع 

و جذب نیروی انسانی خبر داد.
طاهر موهبتی در سفر به شهرستان بوئین زهرا از توابع استان قزوین، به همراه روح الله 
عباسپور، نماینده مردم بوئین زهرا و آوج در مجلس شورای اسلامی و عضو کمیسیون 
صنایع و معادن، رئیس و معاونین دانشــگاه علوم پزشکی قزوین و مسئولین محلی، از 
بیمارســتان امیرالمؤمنین )ع( بازدید و در جلسه ای در ستاد شبکه بهداشت و درمان 
این شهرستان شرکت کرد.معاون وزیر بهداشت با اشاره به فرسودگی ناوگان اورژانس 
کشــور، نیاز کشور به پنج هزار دســتگاه آمبولانس را مطرح کرد و توضیح داد: »هزار 
دستگاه برای پشتیبانی، هزار دستگاه برای توسعه و سه هزار دستگاه برای جایگزینی 
آمبولانس های فرســوده مورد نیاز اســت.« به گزارش وبدا، وی همچنین از وجود ۵۰ 
هزار تخت فرسوده در بیمارستان های کشور خبر داد و افزود: »حذف ارز ترجیحی در 
حوزه دارو و تجهیزات پزشکی، هزینه های نوسازی را به شکل چشمگیری افزایش داده 
است.«موهبتی با تأکید بر اهمیت مدیریت منابع بر اساس اولویت های کشور، به بدهی 
۱۰۷ همتی وزارت بهداشــت اشاره کرد و گفت: »حداقل ۷۰۰ میلیون از یک میلیارد 
دلاری که از صندوق توسعه ملی به نظام سلامت اختصاص یافته، به تامین ۶ ماه ذخایر 
دارو و تجهیزات مصرفی اختصاص دارد و ۳۰۰ میلیون مابقی نیز مربوط به بدهی های 
دارویی و تجهیزات مصرفی است و امکان استفاده از آن در حوزه نیروی انسانی وجود 
ندارد.«وی بر ضرورت توسعه ســلامت و جبران عقب ماندگی ها در بوئین زهرا تاکید 
کرد و این مهم را نیازمند توجه جدی و هم افزایی مسئولین در سطح استان و کشور 
دانســت. به گزارش ایلنا، در این جلسه رفع کمبودهای بیمارستان امیرالمؤمنین )ع( 

بوئین زهرا مورد تاکید قرار گرفت.
تجهیــز ناوگان اورژانس و اختصاص ســهمیه و تامین نیروی انســانی مورد نیاز این 
شهرستان در حوزه ســلامت به ویژه کادر پرستاری از طریق آزمون پیش روی وزارت 
بهداشــت نیز از ســایر مواردی بود که تصمیمات خوبی در مورد آن اتخاذ شد. تعداد 
۴۴۵ سهمیه استخدامی به استان قزوین در آزمون آتی وزارت بهداشت اختصاص یافته 
اســت. معاون وزیر بهداشت، تکریم خیرین سلامت را از اولویت های اصلی دانست و از 
روش های نوین تأمین منابع مالی از جمله اســتفاده از ظرفیت های قانون مولدسازی 
خبــر داد. او همچنین با یادآوری همدلی هــای دوران دفاع مقدس گفت: »امروزه نیز 

می توان با رویکردهای خلاقانه، از شرایط بهره برداری مناسب را انجام داد.«

۱۲۰ هزار بیمار »ام اس« در ایران
مدیر عامل ام اس ایران گفت: با توجه به پیشرفت علم و مشخص شدن علت 
ایجاد بیشــتر بیماری ها، هنوز علت بیماری ام اس مشــخص نشده و درمان 
قطعــی برای این بیماری وجود ندارد. عبدالحســین هوشــمند مدیر عامل 
انجمــن ام اس ایران در گفتگو با مهر، در رابطه با بیماری ام اس، مشــکلات 
بیماران مبتلا به ام اس گفت: بیماری ام اس یک نوع بیماری ایمنی است. در 
واقع سیســتم ایمنی بدن به اشتباه لایه محافظ سلول های مغز و اعصاب را 
مورد حمله قرار داده و به آن آســیب می رساند. سلول های مغز و اعصاب به 
دلیل این آسیب در پیام رسانی دچار اختلال می شوند. هوشمند اذعان کرد: 
بیماری ام اس به شــکل های مختلفی در بدن ظاهر خواهد شد. از علائم این 
بیماری می توان به اختلال در بینایی، اختلال جســمی _ حرکتی، اختلال 
گوارشــی و گزگز پوستی اشاره کرد. وی ادامه داد: با توجه به پیشرفت علم 
و مشخص شدن علت ایجاد بیشتر بیماری ها در بشر، اما هنوز علت بیماری 
ام اس مشخص نشــده و درمان قطعی برای این بیماری وجود ندارد؛ تنها با 
تجویز دارو از عدم پیشرفت بیماری می توان جلوگیری کرد؛ البته عواملی هم 
چون عوامل محیطی، برخی ویروس ها، عفونت ها و کمبود ویتامین D ممکن 
است در ابتلاء به فرد به این بیماری تأثیر گذار باشد.مدیر عامل انجمن ام اس 
ایران اظهار داشت: ممکن است شروع بیماری با یک اختلال در بینایی باشد، 
اگر این علائم تا ۲۴ ســاعت ادامه دار باشــد فرد باید به پزشک متخصص 
مراجعه کند. برای تشــخیص بیماری متخصص ابتدا ام آر آی و آزمایشاتی 
تجویز می کند؛ اگر بیماری تحت کنترل نباشد می تواند فرد را دچار مشکلات 
اساسی کند.وی افزود: طبق آمار به طور کلی حدود ۱۲۰ هزار بیمار ام اس در 
کشور وجود دارد که حدود ۳۶ هزار و ۵۰۰ بیمار به تهران تعلق گرفته است. 

متأسفانه بیماری ام اس در خانم ها بیشتر مشاهده می شود.

سلامت

مدیرکل پاسخگویی به شکایات آموزش و پرورش:
نباید از هوش مصنوعی عقب بمانیم

مدیرکل ارزیابی عملکرد و پاسخگویی به شکایات وزارت آموزش و پرورش بر 
اهمیت توجه به پیشرفت های هوش مصنوعی تأکید کرد.

به گزارش ایلنا، محمد ســلیمی به عنوان نماینده وزیر آموزش و پرورش در 
ســفر به شهرستان هویزه ضمن بازدید از مدارس و گفت و گو با فرهنگیان، با 
فرماندار، جانبازان دفاع مقدس و اولیا دانش آموزان نیز دیدار کرد.وی در دیدار 
با فرهنگیان با اشــاره به رسالت آموزش و پرورش ادامه داد: وظیفه اصلی ما 
آموزش و پرورش اســت و اگر بتوانیم این وظیفه را به درستی انجام دهیم، 

بسیاری از آسیب های اجتماعی حل می شود.
مدیــرکل ارزیابی عملکرد و پاســخگویی بــه شــکایات وزارت آموزش و 
پرورش با اشاره به پیشــرفت های روزافزون در حوزه هوش مصنوعی تأکید 
 کرد: باید واکنشــی مناســب داشــته باشــیم و نباید اجازه دهیم تا از این 

پیشرفت ها عقب بمانیم.

آموزش و پرورش

بودجه مسئولیت اجتماعی شرکت ها 
در همان منطقه میزبان هزینه شود

مدیرعامل ســازمان تأمین اجتماعی گفت: مدیران همان 
شرکتی که در هر منطقه جغرافیایی از سرزمینمان حضور 
و تأثیر دارند، باید با مسئولان و مردم محلی مشورت کنند 
و تصمیم بگیرند که چگونه مسئولیت اجتماعی را محقق 
کنند. مصطفی ســالاری در گردهمایی آموزشی مدیران 
روابط عمومی و مســئولیت اجتماعی شرکت های تابعه 
شرکت سرمایه گذاری سازمان تأمین اجتماعی )شستا( که 
از سوی مرکز اطلاع رسانی و مسئولیت اجتماعی شستا و 
با مشارکت مدیران هلدینگ ها و شرکت های شستا برگزار 
شد، با تأکید بر اهمیت نقش و جایگاه روابط عمومی گفت: 
روابط عمومی در هر ســازمان مانند ویترین آن مجموعه 
اســت. در تأمیــن اجتماعی هم اگر خدمــات و تعهدات 
این ســازمان بزرگ به درستی معرفی شود، تصویری که 
جامعه از این سازمان دارد می تواند از امروز هم بهتر باشد.

مدیرعامل ســازمان تامین اجتماعی با اشــاره به موضوع 
پیوند بین روابط عمومی و مسئولیت اجتماعی در خصوص 
مسئولیت اجتماعی خاطرنشان کرد: در بحث مسئولیت 
اجتماعی اکنون در کشور اختلاف نظر زیادی داریم. برخی 
معتقدند همه وجوه مربوط به مســئولیت اجتماعی را در 
صندوقی یا حســاب بانکی جمع کنیم و عــده ای آن را 
دوباره در سراسر کشور بازتوزیع کنند ولی ما که تخصص 
مسئولیت اجتماعی هم نداریم، می دانیم که این شیوه در 
هیچ جای دنیا کاربرد ندارد و با مفاهیم اولیه  مســئولیت 
اجتماعی در دنیا و در ادبیات موضوع اصلًا همخوانی ندارد. 
به گزارش ایســنا، وی ادامه داد: یک شــرکت یا کارخانه 
که در جایی تأســیس شده، میزبانی دارد که شامل مردم 
یک شهرســتان یا منطقه می شــود. این شرکتی که در 
آن منطقه به مردم و محیط زیســت آسیب وارد کرده و 
ساختار فرهنگی آن جا را به هم زده، بر اساس مسئولیت 
اجتماعی می خواهد آن را جبران کند، این کار چه ربطی 
به ســایر مناطق دارد که وجوه مسئولیت اجتماعی را در 
جایی جمع کنیم؟ کســی که در جای دیگری و در یک 
جغرافیای دیگر نشســته، نباید مانند بودجه ریزی دولتی 
دربــاره آن وجوه تصمیم گیری کند. مدیرعامل ســازمان 
تأمین اجتماعی تأکید کرد: مدیران همان شرکتی که در 
آن منطقه جغرافیایی حضور و تأثیر دارند، باید بیش از اثر 
منفی مجموعه، اثر مثبت بگذارند. این مسئولیت اجتماعی 
آن هاست که حداقل بخشی از آن اثر منفی را جبران کنند. 
این کار را  نباید در پایتخت انجام دهند بلکه فردی که در 
آن منطقه حضور دارد، مدیرعامل آن شرکت با همکارانش 
و مردم و مســئولان محلی همان منطقه مشورت کنند و 
تصمیــم بگیرند که چه کنند، اولویت چیســت و چگونه 
مسئولیت اجتماعی را محقق و ایفا کنند؟وی افزود: تمایل 
و تأکید من و همکارانم در ستاد سازمان تأمین اجتماعی و 
مدیرعامل شستا این است که وجوه مسئولیت اجتماعی در 
همان منطقه میزبان و توسط مدیران همان شرکت هزینه 
شود البته برای این کار سازوکارهایی تعریف می شود، اما 
مجری آن سازوکارها خود مدیران منطقه هستند و ما در 

مصداق نباید دخالت کنیم. 

تامین اجتماعی


